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Vragen CDA-fractie 

V r a g e n  R e a c t i e  C o l l e g e  v a n  B & W  

1. Zicht op ontwikkeling Algemene Reserve 

Door het college wordt voorgesteld om te kiezen 
voor (voortzetting van) een systematiek van 
geoormerkte storting in de algemene reserve.  

 

a. Wat betekent deze systematiek voor het 
budgetrecht van de raad?   

Het budgetrecht blijft gewoon bij de raad. Het zijn voorstellen van het college aan de raad 
om restanten van vastgestelde budgetten die in een jaar niet geheel zijn besteed via de 
jaarstukken te bestemmen voor hetzelfde doel in een volgend jaar. De budgetbeslissing 
hierover blijft aan de raad. Deze systematiek past overigens binnen de hiervoor geldende 
administratieve voorschriften (BBV Besluit Begroten en Verantwoorden). 

b. hoe zorgt het College dat de raad inzichtelijk 
houdt wat wel en niet is geoormerkt in de 
algemene reserve? 

De niet bestede gelden worden slechts tijdelijk in de algemene reserve gestort, waarbij 
deze reserve gebruikt wordt als hulpmiddel bij de overgang naar het volgende dienstjaar. 
In dat nieuwe dienstjaar wordt het geld bij een wijziging van de begroting, waarbij de 
restantbudgetten worden geraamd, weer direct afgeraamd van de reserve. Er blijven dus 
geen geoormerkte gelden in de algemene reserve zitten. 
Aan uw raad kan desgewenst op elk gewenst moment een overzicht worden verstrekt van 
de algemene reserve. Daarnaast informeren wij hierover bij de P&C rapportages. 

2. Mei-circulaire 

Tijdens de informatieavond is aangegeven dat de 
meicirculaire grote impact heeft. Wanneer kan de 
raad een korte analyse van de mei-circulaire 
gemeentefonds tegemoet zien?  

Tijdens de voorlichtingsbijeenkomst is als eerst indicatie aangeven wat de belangrijkste 
consequenties zijn. Kort samengevat: 

- Een nadeel van in totaal € 1 miljoen wegens negatieve ontwikkelingen op de 
rijksbegroting over 2014 en 2015. Dit bedrag zal terugbetaald moeten worden in 2015 
en hiermee kon nog geen rekening worden gehouden in de Voorjaarsnota 2015 

- Een mogelijk structureel nadeel in het meerjarenperspectief van de Kadernota van 
ongeveer €  3 ton. Dit zal niet leiden tot een geheel ander financieel beeld van de 



Kadernota; alleen zijn de positieve saldi in de laatste jaarschijven lager. 

Zodra wij de effecten van de meicirculaire exact hebben doorgerekend zullen wij u aan de 
hand van een memo op hoofdlijnen hierover nader informeren. In de begroting 2016 zullen 
wij een meer uitgebreide toelichting geven en daarin tevens de laatste ontwikkelingen 
verwerken.  

Moeten de beelden in de kadernota hierdoor 
bijgesteld worden? 
 

Nee; zie antwoord hierboven. 

3. Bestemming rekeningresultaat  

a. Is er wel begonnen met inzet van de 
buurtsportcoaches (BSC) en zo niet zijn deze 
middelen vrij besteedbaar voor andere sport-zaken 
(accommodaties etc.) 

Kwartiermakersfase is gestart in 2014. BSC start effectief 1 juli 2015. Middelen zijn 
volgens regeling alleen inzetbaar voor co-financiering van BSC-uren.  

b. waarom is er sprake van onderbesteding 
informatisering (ICT) terwijl de noodzaak er  is om 
automatisering op orde te hebben (zie ook pagina 
36 waaruit blijkt dat via een wijziging 765K is 
toegevoegd aan budget) 

In 2014 is er een forse inhaalslag gemaakt zodat de basisautomatisering op orde is. 
Achtereenvolgens zijn de bekabeling, het serverpark en de digitale werkplek vervangen. 
Met de vervanging van de telefonieoplossing die in juli 2015 is afgerond is de basis op 
orde waarna Informatievoorzieningsprojecten een vervolg kunnen krijgen. Deze zijn o.a. 
benoemd in het vastgestelde informatieplan 2013-2017.  Via het PNL 2014 is een vertaling 
gegeven van het plan. Dat is gedaan via drie financiële lijnen: de exploitatie, investeringen 
in hardware/ software en projecten. 

Doordat eerst de basisautomatisering op orde moest zijn is bij de uitvoering van een aantal 
projecten wat vertraging ontstaan. Deze projecten lopen dan ook door in 2015. De 
doelstelling en de budgetten zijn ongewijzigd. 

c. zijn er wel speerpunten voor 2015 mede gelet op 
onderbesteding informatisering (pg. 35 interne 
zaken) 

In de uitvoeringsagenda (punt 47) zijn verschillende speerpunten benoemd: 

- Regelen toegang tot managementinformatie. 
- Verbeteren inzet basisadministraties 
- Onderzoek naar e-participatie 
- Betere organisatie van de informatievoorziening 
- Verbetering procesmanagement 
- Verbetering informatie-architectuur 
- Beter gebruik van geo-informatie 
- Inrichten gegevensmanagement 



- Implementeren BIG (Baseline Informatiebeveiliging Gemeentes) 

Deze worden planmatig in de aankomende periode verder uitgewerkt en afgerond.   

 

d. bovenwijkse voorzieningen: waaraan kan dat 
budget besteed worden en wat is de inzet voor 
2015? 

In 2015 zullen de resterende kosten voor de reconstructie € 1.696.000 en de 
subsidieafwikkeling € 2.402.000 van de Nieuwe Aamsestraat verantwoord worden op deze 
bestemmingsreserve. Daarnaast zal deze bestemmingsreserve gevoed worden vanuit de 
grondcomplexen: 

Het restant van deze bestemmingsreserve zijnde € 1.447.000 kan worden aangewend 
voor de realisatie van bovenwijkse voorzieningen.  

4. Nav tekst "visie" programma samenleven 

a. Is ons beeld juist dat dit geen citaten zijn uit door 
de raad vastgestelde visiedocumenten en dat dit 
een nieuwe tekst is?  

Nee. De visie van het programma Samenleven dateert al uit 2010 en is door de toenmalige 
gemeenteraad vastgesteld. 

b. De uitdaging die geformuleerd wordt, wordt 
vooral naar de burger gericht? Is het ook juist niet 
de wijze waarop de overheid het proces inricht die 
ertoe leidt of de meeste burgers zich 
oplossingsgericht of claimgericht opstellen? Is het 
college bekend met het begrip procedurele 
rechtvaardigheid (passend contact) met de burger? 

Het programma Samenleven dateert uit 2010 en is inmiddels afgerond. De visie uit dit 
programma is ingehaald door de ontwikkelingen in het sociaal domein; de 
kantelingsgedachte. Datgene wat u in uw vraag beschrijft, is uitgewerkt in de Sociaal 
maatschappelijke visie uit 2013. Hier wordt ingegaan op de veranderende rol tussen 
overheid en samenleving. Niet alleen van de inwoner wordt een andere houding verwacht, 
ook de gemeente en organisaties moeten op een andere manier gaan denken en werken. 

Het college is bekend met het begrip procedurele rechtvaardigheid. Om een goede relatie 
met de inwoner te hebben en te houden is communicatie is erg belangrijk. Wanneer 
inwoners zich gehoord en met respect behandeld voelen en begrijpelijk uitleg krijgen 
waarom wij een bepaalde afweging gemaakt hebben voelen zij zich serieus genomen.  

Bij de inrichting van de toegang is hier veel aandacht aan besteed. Het blijft echter een 
punt van continue aandacht. Consulenten en kernteamleden worden hierin aangestuurd en 
getraind. Ook een goede monitoring draagt hieraan bij. 

 

c.Is de transformatie in het sociaal domein niet 
veel meer een tweezijdige opgave, zoals verwoord 
in de inleiding op de kadernota? 

Inderdaad. In het nieuwe programma Transformatie & Doorontwikkeling gaan we hier van 
uit. Dit programma is gebaseerd op de sociaal-maatschappelijke visie, die dit als 
uitgangspunt heeft. 

 



5. Controle bedrijfsvoering 3D’s 

a. is het college van mening dat we op dit moment 
bij de bedrijfsvoering van de drie decentralisaties 
'in control zijn'? Welke criteria hanteert het College 
daarbij? 

We zijn tevreden met de slagen die zijn gemaakt ten aanzien van de uitvoering 3D’s, maar 
we weten ook dat we nog aan het begin staan. We investeren verder op het gebied van 
onderstaande dimensies:  
- beleid en sturing 
- organisatie en coördinatie 
- producten en processen 
- informatie en systemen 
- huisvesting en faciliteiten 
- innovatie en cultuur 
Ook vanuit speerpunt 48 van de Uitvoeringsagenda, het project verbetering planning & 
control cyclus, werken we aan enkele van bovengenoemde punten (moderniseren van de 
informatieprocessen rond deze cyclus, het beter in de grip krijgen en meer laten aansluiten 
bij de sturingsbehoeften van raad en college). 
 

Specifiek over de aanpak van de taken m.b.t. de 3D’s kan het volgende worden gemeld. 

 
We hebben de verordening en beleidsregels tijdig door uw raad laten vaststellen (oktober 
2014) en deze verder uitgewerkt in een beleidsplan en uitvoeringsdocumenten. De 
personele bezetting is uitgebreid en werkplekken en faciliteiten voor medewerkers zijn 
geregeld. Op basis van de eerste ervaringen verwachten we dat de formatie verder 
uitgebreid zal moeten worden om aan de zorgvraag te kunnen voldoen en de kwaliteit 
daarbij verder uit te bouwen. 
De participatieraad is opgericht en actief bezig en ook de sociale kernteams en het loket 
Samenleven zijn operationeel. Het budgethouderschap is ingericht en periodiek vinden 
interne overleggen plaats voor een goede onderlinge afstemming.  
De benodigde softwaresystemen zijn aangeschaft en ingericht. Nieuwe werkprocessen zijn 
c.q. worden ontworpen en geïmplementeerd. De informatievoorziening is ingericht conform 
landelijke standaarden.  
Contracten met zorgleveranciers zijn afgesloten en nadere afspraken zijn gemaakt. We 
hebben een relatie- en contractmanager aangesteld voor bewaking van dit proces. Een 
aparte beleidscontroller draagt zorg voor de monitoring uitvoering sociaal domein (zowel 
inhoudelijk als financieel). De eerste monitoring is 19 mei jl. gepresenteerd waarin we 
nader zijn ingegaan op de bedrijfsvoering. Daarbij is toegelicht dat facturering vanuit 



zorgleveranciers achterloopt en we tot nu toe veel met bevoorschotting werken. Hierop 
hebben wij zelf en vanuit de regio actie ondernomen richting de zorgleveranciers om op 
korte termijn ons te factureren en indien dat nog niet mogelijk is dan aan ons een indicatie 
te geven van de uitgevoerde behandelingen (zgn. diagnose behandelcombinaties). Dit 
heeft al effect opgeleverd in de vorm van meer facturen en inzicht in behandelingen. 
Hierdoor hebben we een beter beeld van de financiële stand van zaken. 

b. Is het juist dat het budget voor 
woningaanpassingen alleen wordt aangepast op 
grond van realisaties uit het verleden? Is ook 
gekeken naar een andere inzet van deze 
middelen, gelet op het doel (bijv. 'voldoende 
toegankelijke/levensloopbestendige woningen per 
kern')? 

Zie antwoord op vraag 3 van de PvdA. Het budget woningaanpassingen wordt in principe 
alleen gebruikt voor individuele maatwerkvoorzieningen. Daar waar het budget dat toelaat 
kan het ook ingezet worden voor projecten die zelfstandig thuiswonen bevorderen. In 2015 
hebben we recentelijk € 50.000 vrijgemaakt voor een dergelijk project. 

 

c. hoe past de samenwerking met Lingewaard 
(Gelderlander 5 juni) bij het verbeteren van de 
bedrijfsvoering en de efficiënte inzet van goed 
geschoold personeel. En hoe kan het dat er in de 
krant staat dat Overbetuwe het goed doet maar dat 
er toch e.e.a . aan te merken is op de kwaliteit? 

Wij werken met de monitor sociaal domein. Over het eerste kwartaal is de raad recentelijk 
geïnformeerd. Onderdeel van de monitor is de bedrijfsvoering die wij nauwgezet volgen. 
We spreken hier ook regelmatig over met de regiogemeenten en vanzelfsprekend ook met 
de buurgemeente Lingewaard om onze bedrijfsvoering zo efficiënt mogelijk in te richten 
waaronder personeel. 

6. Leren en werken 

a. wat wordt bedoeld met  extra bestede uren 
Intake door team Werk en Inkomen en hoe 
ontwikkelt dit zich nu er een nieuwe doelgroep 
naar de gemeente komt?  

Deze intakes vallen onder de uitvoering van wettelijke taken en zijn als dusdanig niet te 
compenseren vanuit het participatiebudget. 

De toename van deze intakes hangt samen met de stijging van het beroep op een 
aanvraag levensonderhoud in 2014 (hoger dan beraamd), dit betekent niet automatisch 
dat ook daadwerkelijk de uitkering is toegekend. 

b. waarom is er een overschot van 544K op het 
participatiebudget en kan dit budget geoormerkt 
meegenomen worden naar 2016 specifiek voor 
Leren en Werken? 

Het overschot van 544K betreft het personeelsbudget, niet het participatiebudget. 

Op het participatiebudget is gebruik gemaakt van de meeneemregeling van 25%. Hiermee 
is het budget uitgeput. 

Pag.9 en 81. 

c. kan dit budget ook gebruikt worden om de 
tekorten bij PHB te dekken? 

Niet van toepassing zie 5b 



d. de jongerenvouchers lijken geen succes meer te 
zijn. Wat is de oorzaak hiervan en welke impuls 
kan hieraan worden gegeven? Welke rol heeft het 
WSP hier in? 

Het proces van de aanvraag jongerenvoucher is in onvoldoende mate 
werkgeversvriendelijk gebleken. Een omslachtige wijze van aanvragen, veel formulieren 
en veel randvoorwaarden.  

In de volgende tranche is het wenselijk de werkgevers aan de kop van het proces te 
betrekken. 

Het Werkgeversservicepunt voert de hele procedure uit mbt de jongerenvoucher. Zij 
benaderen werkgevers, matchen op vacatures en beoordelen of de werkgever voldoet aan 
de gestelde voorwaarden. 

7. Wonen 

Waarom wordt wel over de toekomstvisie+ 
gesproken en niet over de woonvisie? 
 

In de periode 2010-2014 kozen we voor programmamanagement om voldoende 
samenhangend en effectief te kunnen sturen op de strategische doelen uit Toekomstvisie+ 
en collegeprogramma. Om die reden is de strategische doelstelling uit de Toekomstvisie+ 
benoemd. Dit gebeurde (zoals benoemd) nadrukkelijk in samenhang met reguliere 
werkzaamheden. Vanzelfsprekend is dit verbonden met sectorale thema’s zoals 
beschreven in diverse (tactische) beleidsnota’s waaronder de Woonvisie. 

Bij het programma Wonen wordt niet vooruitgeblikt 
naar 2015 zoals bij het programma Samenleven? 
Waarom niet?  

In de Jaarstukken 2014 legt het college verantwoording af over het afgelopen jaar. De 
focus bij het programma Wonen had werking tot februari 2014. Deze twee 
omstandigheden maakten dat wij een vooruitblik naar 2015 bij dit programma niet zinvol 
achtten.  

8. Landschap en recreëren  

Bij het programma Landschap en recreëren wordt 
vooral gesproken over de fiets. Verder wordt 
gesteld dat de gemeente vooral optreedt als 
regisseur. Kan op dit laatste punt worden 
aangegeven wat in 2014 is gedaan (en evt. wat de 
voornemens voor 2015)? 

In de Jaarstukken 2014 legt het college verantwoording af over het afgelopen jaar. De 
focus bij het programma Landschap en Recreëren had werking tot februari 2014. Deze 
twee omstandigheden maakten dat wij een vooruitblik naar 2015 bij dit programma niet 
zinvol achtten. 

Los daarvan werkt de gemeente veel samen met Parkorganisatie Lingezegen, particuliere 
(grond)eigenaren, andere overheidsorganisaties, vrijwilligers en natuur beherende 
instanties om het landschap te versterken en recreatie te bevorderen. 

  



9. Interne zaken 

- Pagina 35 dubieuze debiteuren: kan de 
raad hier nog iets in betekenen om dit 
onderwerp extra aandacht te geven?  

In het afgelopen jaar hebben we een opschoonactie uitgevoerd waardoor achterstallige 
vorderingen alsnog zijn geïncasseerd. Mede hierdoor hebben we een vrijval van afgerond 
€ 100.000 uit de voorzieningen dubieuze debiteuren kunnen realiseren. We zorgen voor 
een adequaat debiteurenbeheer om achterstallige vorderingen zo veel mogelijk te 
voorkomen.  

- wat betekent de opschoonactie voor de 
werkwijze van de ambtelijke organisatie? 

De opschoonactie betrof een eenmalige actie gericht op het alsnog incasseren van oude 
openstaande vorderingen. Zoals hiervoor vermeld zijn onze procedures erop gericht om 
openstaande vorderingen tijdig te incasseren (waarbij het toezicht op naleving is 
aangescherpt) en waar nodig nadere maatregelen te treffen. 

Pagina 45 Bezuiniging:  
- waarom hebben de teams OW en 

Buitenruimte taakstellende bezuiniging niet 
gehaald ? 

Genoemde taakstelling dateert al van enige jaren geleden. Tussentijds zijn er wisselingen 
geweest in de aansturing van de betreffende teams. De invulling van deze taakstelling is 
daarbij naar de achtergrond verschoven. In 2014 is dit weer concreet opgepakt en dit heeft 
inmiddels geleid tot drie concrete bezuinigingen (o.a. door inleveren van materieel) 
waarmee de taakstelling is teruggebracht naar € 62.000. Daarnaast is in het afgelopen jaar 
aandacht uitgegaan naar de realisatie van bezuinigingen op wegen en groen. 

- Pagina 50 Team vergunningen: minder 
formatie ingezet, welk effect had dat op 
dienstverlening? 

Er zijn afspraken gemaakt in de dienstverleningsovereenkomst ODRA over handhaving op 
het gebied van milieu bij bedrijven. De vooraf afgesproken doelstellingen zijn gehaald blijkt 
uit de partnerrapportage van de ODRA. Dat betekent dat beschikbare capaciteit ingezet 
kon worden op prioriteiten genoemd in de handhavingsnota. In de praktijk is er beter 
ingespeeld op meldingen en klachten van inwoners, zoals hondenoverlast. Het resultaat is 
dat de dienstverlening hierdoor juist is toegenomen. 

- Pagina 55 kwijtscheldingen : kan de raad 
hier nog iets in betekenen om dit 
onderwerp extra aandacht te geven? 

Hoe weet een belastingplichtige dat er kwijtschelding kan worden aangevraagd? Informatie 
over kwijtschelding is te vinden: 

 Op de achterkant van het aanslagbiljet. 

 In de toelichting bij de WOZ-beschikking/aanslag gemeentelijke belastingen. Deze 
wordt samen met de aanslag verstuurd. 

 Op de website van de gemeente. 

 In een artikel op de gemeentepagina van De Betuwe in de week van verzending van de 
aanslagbiljetten. 

 In een artikel op de gemeentepagina van De Betuwe in de week ná de verzending van 



de aanslagbiljetten. 

 In de welkomstmap voor nieuwe inwoners van de gemeente Overbetuwe zit een 
foldertje over gemeentelijke belastingen en heffingen. 

 

Ook wijst het KCC bij belastingplichtigen erop dat ze kwijtschelding kunnen aanvragen als 
ze vragen hebben over de betaling van de aanslag. Dit geldt ook voor de publieksbalie. 

Bij het versturen van aanmaningen wijst het KCC belastingplichtigen erop dat er ook nog 
kwijtschelding kan worden aangevraagd. 

 

De gemeente informeert op bovenstaande wijze de belastingplichtige voldoende.  

 

Vragen VVD-fractie 

V r a g e n  R e a c t i e  C o l l e g e  v a n  B & W  

pag 7: rente opbrengsten: is hier de 
werkelijke renteopbrengst weergegeven, of 
de rekenkundige? 

Dit betreft hoofdzakelijk de rekenkundige rente. Slechts een heel  beperkt deel van dit bedrag 
bestaat uit daadwerkelijk ontvangen rentebedragen (bijv. rente over achtergestelde lening 
Vitens) omdat er nauwelijks gelden zijn uitgezet. 

pag 8: algemene reserve: Is aan te geven 
wat het effect is van de meicirculaire? 
Berichten geven een negatief accres over 
2014,2015 etc. 

Zie antwoord op vraag 2 van CDA. 

pag 11: voordelen. Waar blijft het beleid rond 
de buurtsportcoach? 

Het komt geen beleid voor de buurtsportcoaches. De Kwartiermakersfase is gestart in 2014 door 
samen met het maatschappelijk middenveld te kijken naar het vraag en aanbod op dit terrein. De 
start is 1 juli 2015. 

pag 12: kosten explosieven: Worden de 
kosten gedeclareerd bij BZK? 

Tot en met 2014 hanteerde het Rijk de zogeheten bommenregeling waarbij de “veelgebruikers” 
(waaronder ook Overbetuwe) jaarlijks een bijdrage kregen via de Algemene Uitkering via de 
maatstaf nieuwbouwwoningen. Vanaf 2015 is deze bommenregeling afgeschaft en hebben (alle) 
gemeenten weer de mogelijkheid om gemaakte kosten voor opsporing en opruiming 
explosieven te declareren bij het Rijk. Van de gemaakte kosten wordt maximaal 70% vergoed. 

pag 16: Is juist dat er winst wordt gemaakt op Nee, dit is niet juist. Het product welzijnsaccommodaties sluit in de primaire begroting 2015 met 



de welzijnsaccommodaties? een nadelig saldo van € 493.000. (2014: nadelig saldo € 437.000). 

pag 22: De Schalm lagere rente: Waar staat 
de Kruispost omdat het een doorbelaste 
lening betreft? 

De (lagere) rente die wij betalen aan de Bank Nederlandse Gemeenten zit opgenomen in de 
totale rentepost welke niet afzonderlijk zichtbaar is in de jaarrekening. De totale rentelasten 
worden omgeslagen naar de afzonderlijke producten (als kapitaallasten). 

pag 26: Programma wonen kost minder dan 
1 ton, waarom hier niet de verschillen allen 
vermeld? 

Toelichting / recapitulatie is in lijn met die bij de andere programma’s. Verschillen kleiner dan 
€ 100.000 worden niet afzonderlijk vermeld (informatie over deze kleine verschillen kan 
overigens altijd op aanvraag beschikbaar worden gesteld). 

pag 45 ea: Kan worden aangegeven hoeveel 
werk in totaal wordt doorgeschoven (alle 
programma's)? 

 

De niet bestede bedragen van meer dan € 50.000 die naar 2015 wordt doorgeschoven staan 
aangegeven de bestemming van het rekeningresultaat 2014 (zie blz. 11 en 12). 

Voor sommige producten (bijv. wegen (blz. 44) en openbaar groen (blz. 45) gaat het om kleinere 
bedragen. Als die doorschuivingen zullen leiden tot budgetoverschrijdingen in 2015 zullen wij dit 
incidentele nadeel in de najaarsnota 2015 opnemen. 

pag 50 ev: Voordelen team 
vergunningen: Leiden de voordelen tot een 
overschrijding van het legesplafond? 

 

Neen. De legesopbrengst bedraagt € 623.000 (nagenoeg conform begroting). Door een betere 
verdeling van verhaalbare en niet-verhaalbare kosten is het tekort verminderd.   

pag 51: Product 822.06: In de tekst staat een 
voordeel vermeld, in de kolom een nadeel. 
Welke is juist? 

Het betreft een nadeel, dus het kopje “voordelen” is niet juist. Daar had moeten staan “nadelen”. 

 

Vragen D66-fractie 

V r a g e n  R e a c t i e  C o l l e g e  v a n  B & W  

Graag uitleg bij de “Toelichting op de 
reserves” (kolommen omgewisseld?): 

*) Op blz. 122 wordt gerapporteerd 
(bovenaan de tabel) een nadeel voor de 
reserves van 4.8 miljoen. Maar de som van 
de voordelen (onderaan blz. 124) is 6.8 
miljoen en de som van de nadelen is bijna 

Hetgeen bovenaan de tabel staat is onjuist. Het is per saldo een voordeel van € 4.854.618,12 en 
dus geen nadeel. 

 



twee miljoen. Per saldo een voordeel van 4,8 
miljoen. 

*) Op blz. 123 staat een niet geraamde 
uitgave van 4 miljoen die wordt opgevoerd 
als voordeel voor de reserves. Hoe kan een 
niet geraamde uitgave, een voordeel 
opleveren voor de reserves?? 

De uitgaven van complex B012 Spoorzone worden gedekt door de BR Spoorzone. In 2014 
hebben zich niet geraamde uitgaven voorgedaan. Deze uitgaven zijn onttrokken aan 
voornoemde BR. Deze onttrekking is dus een voordeel voor de algemene dienst. 

*) Op blz. 123 en 124 zien we een aantal 
vervangingen van voertuigen, die steeds 
duurder uitvallen dan begroot. Echter op 
bladzijde 148 komen dezelfde vervangingen 
terug, maar dan met voordelen en andere 
bedragen; vier van de vijf zijn goedkoper dan 
begroot en drie van de vijf zijn later 
vervangen dan oorspronkelijk gepland. 

De kapitaallasten van de aanschaf van deze voertuigen worden gedekt door een onttrekking 
aan de BR Vervanging materieel. In de begroting 2014 was ervan uitgegaan dat de aanschaf 
uiterlijk per 1-1-2014 was gedaan zodat er ook sprake zou zijn van kapitaallasten en een 
onttrekking aan de BR. Omdat de vervanging pas na 1-1-2014 is gedaan, zijn er in 2014 geen 
kapitaallasten (boekwaarde op 1-1-2014 is namelijk bepalend en die was dus nul euro). Doordat 
er in 2014 geen kapitaallasten waren, zijn er dus ook geen onttrekkingen geweest uit de BR ten 
gunste van de algemene dienst. Deze waren wel geraamd waardoor dus de nadelen zijn 
ontstaan die op blz. 123 en 124 zijn vermeld. 

*) Op blz. 139 staat een voorziening (onder 
Niet in exploitatie genomen bouwgronden) 
die groter is dan de boekwaarde. Daardoor 
ontstaat een negatieve balanswaarde van 
120 euro per vierkante meter. Dat betekent 
dat de gemeente anderhalf miljoen winst 
maakt als het de grond om niet weggeeft. 
Hoe moeten we dit begrijpen? Betekent dit 
dat de voorziening toch wel erg groot is 
geweest ten opzichte van de realiteit? 

De voorziening is getroffen voor het verwachte resultaat op eindwaarde deze is hoger dan de 
huidige boekwaarde, hierdoor geeft de netto boekwaarde (uitgaven per 31-12-2015 -/- het te 
verwachte resultaat) een negatief saldo weer. De marktwaarde van deze gronden is lager dan 
de huidige boekwaarde vandaar er een voorziening is getroffen. 

  

  



Vragen PvdA-fractie 

V r a g e n  R e a c t i e  C o l l e g e  v a n  B & W  

Bestemming rekeningresultaat 2014 (p. 11 
en 12) 

 

Via de bestemming van het rekeningresultaat 
worden een aantal bedragen aan de 
algemene reserve onttrokken voor de 
Decentralisaties. 

1. voorzieningen gehandicapten € 
326.000,00 

2. WMO - huishoudelijke hulp € 
318.000,00 

3. Onderbesteding loonkosten 
invoeringsbudget €129.575,00 

4. niet besteed budget transitiekosten 
decentralisatie jeugdzorg € 89.411,00. 

 

Vraag 1.  

Kunnen deze bedragen ook aan het budget 
2015 worden toegevoegd voor het Sociaal 
Domein? 

Zie antwoord op vraag 1a en b van het CDA over jaarrekening 2014. 

Er vindt nu een geoormerkte storting plaats 
in de Algemene Reserve voor 
Decentralisaties. 

Vraag 2. 

Kan de gemeenteraad besluiten om deze 
stortingen toe doen plaatsvinden in een 
Bestemmingsreserve Decentralisaties 
Sociaal Domein? 

Zie antwoord op vraag 1a en b van het CDA over jaarrekening 2014. 



Programma 1 Samenleven (p. 16 en 18) 

 

Daar wordt een structurele verlaging van het 
budget voor woningaanpassingen 
gepresenteerd van € 178.000,00.  

Vraag 3. 

Hoe past dit, volgens het college, in het 
beleidsuitgangspunt van langer zelfstandig 
wonen? En is de toelichting niet in 
tegenstelling tot de gemaakte opmerking op 
p. 18, waar onder het kopje 
‘woningaanpassingen’ staat geschreven: “Als 
gevolg van nieuw beleid zullen mensen 
langer thuis blijven wonen en verwachten we 
juist een stijging van het aantal 
woningaanpassingen ten opzichte van 2014. 
Om deze reden is de afwijking incidenteel”. 

In 2014 is minder uitgegeven aan woningaanpassingen vooral door gebruik te maken van 
woonunits. De post kan om die reden verlaagd worden. We verwachten wel dat de uitgaven op 
deze post weer gaan toenemen ten opzichte van 2014. Dit komt omdat er strengere criteria 
gelden voor opname in een instelling of verpleeghuis. Een van de doelstellingen van de Wmo is 
om de mensen langer zelfstandig in een voor hen geschikt huis te laten wonen. Wij verwachten 
dat het beroep de Wmo / woningaanpassingen hierdoor weer structureel gaat toenemen. Bij de 
verlaging van het budget is met deze ontwikkeling rekening gehouden.  

 

p. 46 In 2014 zijn geen bedrijfskredieten 
verstrekt. 

Incidenteel voordeel € 119.000,00 

Vraag 4. 

Hoe verhoudt zich dit tot het 
ondernemerschap in Overbetuwe? Zijn er 
geen (startende) ondernemers in onze 
gemeente, die een beroep hebben gedaan 
op de overheid, zeker in het licht van de 
beperkte kredietverlening door commerciële 
banken? 

 

Deze bedrijfskredieten zijn bedoeld voor startende zelfstandigen en zelfstandigen in nood (die 
een levensvatbare onderneming hebben). De beoordeling wordt uitgevoerd door gemeente 
Arnhem. Er zijn in 2014 geen aanvragen toegekend.  

Gemeente Overbetuwe heeft geen andere bedrijfskredieten voor ondernemers. Als 
gemeentelijke overheid is het niet gewenst een (gedeeltelijke) rol als “financieringsinstelling” in 
te nemen. Dit is nadrukkelijk voorbehouden aan banken en overige financierders. Gemeente 
Overbetuwe faciliteert startend ondernemerschap wel op andere wijze: 

- Deelname aan IkStartSmart (coaching voor startende ondernemers) 
- Ontbijtsessies voor (oud) deelnemers van IkStartSmart (follow up)  
- Starterscafés i.s.m. Rabobank Oost Betuwe (netwerk)  
- Advisering bij startersvraagstukken (huisvesting, vergunningen etc) en doorverwijzing 

naar relevante instanties 
 

Oost NV (Ontwikkelingsmij. van Gelderland) verleent bedrijfskredieten voor o.a. innovatief 
ondernemerschap. In de markt ontstaan bovendien andere vormen van kredietverlening. Hierbij 
moet er vooral gedacht worden aan verschillende vormen van crowdfunding 



p. 47: Vanaf 2015 is de netwerkorganisatie 
van het Centrum Jeugd en Gezin 
opgeheven. 

Vraag 5. 

Wat betekent dit concreet voor onze 
inwoners? 

Voor vragen en verzoeken om ondersteuning die voorheen aan het CJG werden voorgelegd 
kunnen de inwoners nu terecht bij de gemeente bij het loket Samenleven en bij de sociale 
kernteams. Daar wordt men vervolgens verder geholpen. 

p.49: Het college gaat de audit-commissie 
binnenkort informeren over de gewijzigde 
bekostigingssystematiek voor de riolering en 
de gevolgen voor de kostendekking. 

Vraag 6. 

Hoe gaat het college de raad informeren en 
is het college van mening dat de informatie 
die wordt gedeeld met de audit-commissie 
tegelijk beschikbaar moet worden gesteld 
aan de raad? 

Het college is voornemens op korte termijn de informatie via een memo gelijktijdig toe te zenden 
aan de raad, auditcommissie en rekenkamer. 

p. 50: Milieu algemeen en milieu bedrijven 

Het Team Vergunningen heeft minder 
formatie ingezet op milieu algemeen en 
milieu bedrijven. Incidenteel voordeel € 
385.000,00. 

Er is sprake van een hogere renbesteding op 
het product bestrijding hondenoverlast en 
handhaving. 

Vraag 7. 

Wat waren de doelstelling voor de producten 
milieu algemeen en milieu bedrijven? Zijn 
deze doelstellingen gerealiseerd? 

Is er sprake van een verschuiving van de 
aandacht op bedrijven richting inwoners? 

Zie toelichting op vraag 8 (vergunningen) CDA. 

  



p. 55 Rioolheffing 

Het college vermeldt dat de kostendekking 
voor de riolering op begrotingsbasis en in 
werkelijkheid lager is dan 100% 

Vraag 8. 

Welke consequenties verbindt het college 
aan deze constatering? 

De in vraag 6 aangekondigde memo over de bekostigings-systematiek bevat tevens een analyse 
van werkelijke bestedingen uit het GRP tot op heden en een actualisatie van de voorziening 
riolering. De memo gaat in op de mogelijke gevolgen voor de riooltarieven.  

 

p. 56: Overzicht belastingopbrengsten 2014 

Het college geeft een overzicht van de 
belastingopbrengst per object en per 
inwoner. 

Vraag 9. 

Kan het college een dergelijk overzicht aan 
de raad beschikbaar stellen voor een aantal 
vergelijkbare gemeenten en voor alle 
gemeenten in Gelderland? 

Er zijn twee overzichten beschikbaar. Beide overzichten worden gemaakt o.b.v. de begroting. 
Tussen die cijfers en de gemeentelijke gegevens zitten verschillen. Dit heeft te maken met het 
vergelijkbaar maken van verschillende tarievenstelsels voor bijv. afvalstoffen- en rioolheffing. 

a. Een overzicht van de woonlasten per inwoner van alle gemeenten in Gelderland. Zie de 
bijlage. 

b. Een soortgelijk overzicht van het COELO (“Atlas van de lokale overheden”). Op basis van 
dit onderzoek scoort Overbetuwe voor een meerpersoonshuishouding rangnummer 62 van 
407 (van laag naar hoog). 

p. 85: Ondernemerscentrum De Schalm 

Het college heeft besloten om De Schalm 
niet te verkopen. 

Vraag 10. 

Hoe past dit in de rolopvatting van het 
college, meer samenleving, andere 
overheid?  

 

 

 

 

 

Het ondernemerscentrum werd destijds te koop aangeboden vanwege de principiële afweging 
dat het hebben cq aanhouden van dergelijk vastgoed niet als basistaak van een gemeentelijke 
overheid wordt beschouwd. Het centrum heeft zijn doel bewezen en het voormalige college 
achtte het nu aan de markt om deze functie over te nemen. Deze visie is an sich nog steeds niet 
gewijzigd. Door de economische crisis van de afgelopen jaren, daalde echter de animo voor 
investeringen. Het ondernemerscentrum heeft daardoor een behoorlijk aantal jaren tevergeefs te 
koop gestaan. Op dit moment is het daarom niet verstandig om het ondernemerscentrum te 
verkopen. Voorkeur heeft het om hiervoor te wachten op betere tijden zodat hiervoor ook een 
betere prijs ontvangen kan worden. De exploitatie staat niet onder druk; het centrum “”bedruipt 
zichzelf” dus is er momenteel geen acute noodzaak tot verkoop.  

 

Het ondernemerscentrum past in zoverre bij de opvatting “meer samenleving” dat het 
ondernemerscentrum (door)-startende ondernemers de kans biedt elkaar te ontmoeten, aan te 
sluiten bij een bestaand netwerk, kennis en informatie uit te wisselen en eventueel (dichtbij) 
zaken met elkaar te doen. Met het centrum wordt deze belangrijke interactie-mogelijkheid 
gefaciliteerd. 



p.88: Garantieomzetregeling PHB 

Voor het eerst sinds de invoering van de 
garantieomzetregeling heeft Overbetuwe de 
beoogde omzet niet gerealiseerd. 

Vraag 11. 

Om welke reden(en) is het groenwerk in april 
2014 aan een andere partij als PHB gegund?  

We hebben in het verleden het groenbestek uitbesteed aan PHB. Dit contract hebben we in 
2013 moeten ontbinden vanwege slechte resultaten. In april 2015 hebben we het 
groenonderhoud aanbesteed waarbij het aspect ‘Social return’ nadrukkelijk als een voorwaarde 
is opgenomen. De huidige aannemer (Growepa) is eindverantwoordelijk voor de kwaliteit van het 
groenonderhoudsbestek en PHB is onderaannemer. De inzet van PHB bedraagt contractueel 
minimaal 25% van het werk waarbij het in de huidige praktijk ongeveer 40 tot 50% inzet betreft. 
Op deze manier hebben we de beste balans tussen het gewenste beeld én inzet van Social 
return. 

 

 

  



Bijlage bij het antwoord op vraag 9 PvdA 

Belastingdruk gemeenten in Gelderland per 1-1-2015  
  

Gemeente 
 

Bel. druk 
totaal per 
inwoner 

rangorde 
(van laag 
naar hoog) 

  
Bel. druk 
OZB per 
inwoner 

Bel. druk 
afvalstoffenheffing 
per inwoner 

Bel. druk 
rioolrechten 
per inwoner 

Aalten  260 1   143 57 60 

Apeldoorn  441 54   272 94 75 

Arnhem  530 56   345 81 104 

Barneveld  332 18   176 88 68 

Berkelland  382 39   180 65 137 

Beuningen  422 52   265 73 84 

Bronckhorst  366 29   171 85 110 

Brummen  396 43   157 101 138 

Buren  375 34   187 92 97 

Culemborg  402 46   205 76 121 

Doesburg  322 10   148 100 74 

Doetinchem  387 40   193 102 91 

Druten  321 9   161 73 87 

Duiven  358 25   156 119 84 

Ede  377 36   194 87 96 

Elburg  324 13   147 82 95 

Epe  339 20   155 122 63 

Ermelo  358 26   204 71 83 

Geldermalsen  435 53   251 65 119 

Groesbeek  268 2   127 63 79 

Harderwijk 325 14   188 79 58 
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Hattem  372 31   187 97 89 

Heerde  368 30   202 79 87 

Heumen  398 44   269 61 68 

Lingewaal  374 33   174 99 101 

Lingewaard  377 37   225 66 86 

Lochem  379 38   146 93 140 

Maasdriel 375 35   163 89 122 

Millingen aan de Rijn  347 23   170 90 86 

Montferland  333 19   177 68 87 

Neder-Betuwe 372 32   219 76 76 

Neerijnen  389 41   157 77 156 

Nijkerk  329 15   191 74 64 

Nijmegen  509 55   378 59 71 

Nunspeet  272 3   133 79 60 

Oldebroek  365 28   198 91 76 

Oost Gelre  318 8   168 67 84 

Oude IJsselstreek  323 11   165 72 86 

Overbetuwe 297 5   135 83 79 

Putten  273 4   131 54 88 

Renkum  405 47   197 108 100 

Rheden  343 21   175 68 100 

Rijnwaarden  331 17   137 78 116 

Rozendaal  405 48   226 90 87 

Scherpenzeel  316 6   139 73 103 

Tiel 316 7   165 74 77 

Ubbergen  413 51   220 70 123 

Voorst  399 45   187 81 131 
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Wageningen  409 50   239 97 73 

West Maas en Waal  358 27   178 74 106 

Westervoort  346 22   157 94 95 

Wijchen  323 12   166 71 86 

Winterswijk 390 42   180 84 127 

Zaltbommel  406 49   208 75 123 

Zevenaar  329 16   181 61 86 

Zutphen  356 24   169 105 82 

Gemiddelde 
387     217 81 

90 
 

Bron:  
website provincie Gelderland      
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